
Geachte voorzitter, raadsleden, 

Dank u wel voor de kans om hier als inwoner te spreken over de Nota 
Overheidsparticipatie. 

Fijn dat participatie weer op de agenda staat. Maar ik maak me zorgen over de manier 
waarop dit in de praktijk wordt ingevuld. Op papier klinkt het goed – “zo breed mogelijke 
participatie” – maar in werkelijkheid lijkt het vooral te gaan om trajecten die al door de 
gemeente zijn bepaald. Inwoners mogen aansluiten, maar zelden meebepalen. 

Wat ik mis, is ruimte voor inwoners om mee te denken vóórdat beleid vastligt. Of zelfs 
als het al grotendeels is vastgesteld, maar nog grote gevolgen heeft voor de omgeving. 
Dan gaat het om betrokkenheid die echt telt – niet alleen reageren, maar samen 
vormgeven. 

De participatieladder die in de nota staat, zou richting moeten geven. Maar eerlijk 
gezegd voelt die voor veel mensen als eenrichtingsverkeer. Je mag meedoen als het 
uitkomt, maar niet als je zelf iets aankaart. 

Er ligt inmiddels een amendement vanuit een lokaal initiatief dat precies deze zorgen 
benoemt. Of dat wordt overgenomen, weet ik niet. Maar het signaal is duidelijk: 
inwoners willen oprecht betrokken zijn. Niet om tegen te werken, maar om bij te dragen. 

Daarom vraag ik u: durf participatie breder te zien. Niet als iets dat alleen van bovenaf 
komt, maar als iets dat begint bij vertrouwen – in inwoners, in hun betrokkenheid, in hun 
ervaring. 

Dank u wel 


